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ZÁPISNICA 

z 3. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 1.2.2023 (streda) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Návrh na voľbu členov komisií obecného zastupiteľstva 

5. Žiadosť o odkúpenie pozemku CKN č. 297/2 zastavaná plocha a nádvorie  

6. Štatút Zboru pre občianske záležitosti pri Obecnom zastupiteľstve obce Rimavská Baňa 

7. Smernica o používaní služobného motorového vozidla 

8. Zásady odmeňovania poslancov obecného zastupiteľstva, predsedov komisií a členov komisií 

obecného zastupiteľstva Obce Rimavská Baňa 

9. Verejné obstarávanie Novostavba chodníka pre zlepšenie dostupnosti turistických zaujímavostí 

obce Rimavská Baňa 

10. Projekt Rekonštrukcie evanjelickej fary na návštevnícke centrum Gotickej cesty  

11. Príspevok na spracovanie projektovej dokumentácie v rámci Výzvy na predkladanie ŽoNFP na 

prípravu regionálnych projektov (IROP-PO7-SC76-2022 98) 

12. Vypracovanie projektových dokumentácii pre stavebné povolenie Rekonštrukcia NKP rodného 

domu J. Palkoviča (kultúrny dom) a rekonštrukcia chodníka smer Rimavské Zalužany 

13. Zriadenie obecnej knižnice 

14. Otvorený list Lyžiarskeho klubu Klenovec 

15. Zhotovenie vstavanej skrine v Materskej škole Juraja Palkoviča 

16. Žiadosť o dotáciu na dofinancovanie energií v Materskej škole Juraja Palkoviča 

17. Interpelácie poslancov 

18. Záver 

 

K bodu 1 a) 

V poradí tretie zasadnutie obecného zastupiteľstva v novom volebnom období 2022-2026, ktoré sa 

konalo dňa 1. februára 2023 o 17:00 hod., zvolala a viedla starostka obce Rimavská Baňa Mgr. Elena 

Polóniová v zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z.n.p..  

Starostka obce informovala, že zasadnutie obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“) je zo zákona 

verejné, pozvánka bola doručená všetkým poslancom OZ. Jeho konanie bolo vyhlásené v miestnom 

rozhlase, oznámené prostredníctvom obecných SMS, zverejnená na úradnej tabuli a na webovom sídle 

obce v zákonom určenej lehote.  

Privítala všetkých prítomných poslancov (podľa prezenčnej listiny). Konštatovala, že na začiatku 

zasadnutia boli prítomní 6 poslanci (z počtu 7) a tak bolo od začiatku rokovania OZ uznášania schopné. 

Poslanec Peter Rapčan sa vopred za neúčasť na zasadnutí ospravedlnila a to zo služobných dôvodov. 

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola navrhnutá a opätovne určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov 

zápisnice a uznesení prítomní poslanci Ján Račák a Vladimír Foľk. 

Návrh uznesenia prečítala členka návrhovej komisie, poslankyňa Ing. Jana Alcnauerová. 

Poslanci znenie návrhu schválili. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 32/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 2  

Starostka obce poslancom OZ predložila spolu s pozvánkou na 3. zasadnutie aj návrh programu, 

ktorý obsahoval 19 bodov. Na začiatku tohto bodu informovala, že témy rokovania bodu 7, 15 a 17 

boli súčasťou pozvánky zasadnutia na podnet a požiadavku poslanca P. Rapčana. Vzhľadom na jeho 

neprítomnosť a keďže si praje osobne prezentovať témy týchto bodov, navrhla poslancom OZ 

neprejednávať tieto body a odložiť ich rokovanie na nasledujúce 4. zasadnutie. Informovala v skratke, 

že téma bodu 7 z pozvánky bola o návrhu prípravy smernice na prenájom prívesného vozíka, ktorý 

obec zakúpila. Téma bodu 15 pozvánky o havarijnom stave vpustu potoka oproti rod. domu 

Slávikovcov na ulici Strana, betón je viditeľne prasknutý a je potrebné jeho spevnenie resp. výmena 

k dispozícií má aj fotografie stavu. Téma bodu 17 pozvánky o ročnom pláne výcviku DHZO Rimavská 

Baňa.  

Zároveň poslancom oznámila o potrebe rokovania a doplnenia bodov nových bodov 15 Zhotovenie 

vstavanej skrine v Materskej škole Juraja Palkoviča a bod 16 Žiadosť o dotáciu na dofinancovanie 

energií v Materskej škole Juraja Palkoviča.  

Poslanci nemali voči úpravám bodov rokovania 3. OZ výhradu.  

Návrhová komisia predložila návrh uznesenia a poslanci schválili pozmenený programu 

3. zasadnutia. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 33/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 3 

Starostka obce navrhla za členky návrhovej komisie Ing. Janu Alcnauerovú a Mgr. Natáliu 

Dovalovú.  

Tento návrh bol poslancami schválený.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 34/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 4 

Starostka obce, vyzvala zamestnankyňu obce p. Kubaliakovú aby informovala o zriadených 

komisiách a návrhu zostavenia členov komisii OZ podľa zistený od predsedov komisií určených 

Uznesením č. 8/2022.  

Zamestnankyňa uviedla, že sa obrátila na predsedov komisií s požiadavkou týkajúcou sa ich 

návrhu na zostavenie členov záujemcov z občanov obce pri angažovaní sa v konkrétnych komisiách. 

Informovala o návrhu zostavení. Za členov Finančnej komisie predseda Igor Bagačka navrhol schváliť 

občianku Jarmilu Bagačkovú a Ing. Petra Tótha. Za členov Sociálnej komisie predsedkyňa Mgr. 

Natália Dovalová navrhla poslancom schváliť Bc. Máriu Korenyovú a Zuzanu Zámporyovú. Za členov 

Komisie školstva a športu by predseda Peter Rapčan navrhuje poslancom schváliť Ján Korenyho ml. 

a Lukáša Kališa. Za členov Komisie výstavby, územného plánovania, regionálneho rozvoja a 

životného prostredia by predsedkyňa Ing. Jana Alcnauerová navrhla poslancom schváliť Jána 

Kubaliaka a Ing. Petra Tótha.  

Starostka informovala poslancov, že jednotlivé komisie majú široké kompetencie a mali by sa 

priebežne schádzať a rokovať, monitorovať situáciu a navrhovať riešenia v obci. Môže ich obecné 

zastupiteľstvo aj dopĺňať. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 35/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 5 

Starostka obce pokračovala v rokovaní o žiadosti na odkúpenie obecného pozemku parcely C-KN 

č. 297/2 o výmere 28 m2. Žiadosť prišla od P. Romana Gažiho, st.. Informovala, že v predchádzajúcom 

volebnom období sa pán R. Gaži (bývalý poslanec OZ) zúčastnil rokovania, kde požadoval odkúpenie 

pozemkov od obce v lokalite, kde je postaveným aj ich rodinným domom na ulici Železničná a kde 

aktuálne žije jeho syn.  

Starostka obce oboznámila, že ide o lokalitu pozemkov C-KN č. 296/1 s výmerou vyše 2 200 m2 vo 

vlastníctve obce s existujúcimi nezlegalizovanými stavbami. Obec však v minulosti procesne pridelila 



3 

súpisné číslo na nelegálnu stavbu domu a prihlásila osoby na trvalý pobyt. Pozemok o výmere 28 m2, 

by pán Gaži rád vysporiadal a pristavil na ňom malý rodinný dom. Ďalej pokračovala informáciou, že 

na schválenie predaja majetku obce je potrebná trojpätinová väčšina poslancov. V prípade zámeru 

predaja je potrebné určenie ceny a určenie či predaj má charakter osobitného zreteľa alebo nie. 

Následné schválenie zámer obec musí zverejniť na úradnej tabuli. 

Poslanec Kubaliak konštatoval, že v prípade predaja pozemku, nie je isté či majú reálny zámer si 

postaviť rodinný dom alebo len umiestniť nejakú „maringotku“.  Predaj obecného pozemku je 

dlhodobá záležitosť a ich zámer zároveň finančne náročný a nakoľko ide o rozsiahlu parcelu asi by 

bolo potrebné aj geodemetrické zameranie, ktoré tiež je tiež finančne potrebné hradiť. 

Poslanec Bagačka konštatoval, že podľa neho je to jedno či sa im to predá alebo nie aj tak tam 

bývajú a bývať budú aj na nevysporiadanom pozemku a v stavbe. Takto má obec aspoň vlastnícky 

dohľad a právo vstupu na pozemky v tejto lokalite.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová pripomenula, že v minulom volebnom období sa zúčastnila 

rokovania, kde prejednávali plány do budúcnosti, v rámci možného nápadu na vybudovanie novej ulice 

v časti nad železnicou.  

Poslanec Kubaliak potvrdil pripomienku Ing. Alcnauerovej a oboznámil, že s tým návrhom prišiel 

on a vie si reálne stále predstaviť, že v tej časti bude v budúcnosti vybudovaná krásna nová ulica.  

Spoločne sa rozhodli nepredať pozemok, aj kvôli zámeru možnosti vybudovania v budúcnosti novú 

ulicu. Poslankyňa Mgr. Dovalová sa zdržala hlasovania.  

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 1 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 36/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 6 

 Pokračovalo rokovanie v téme návrhu nového Štatútu Zboru pre občianske záležitosti (ďalej len 

„ZPOZ“) pri OZ obce Rimavská Baňa pri spoluorganizovaných podujatí najmä sobášov, uvítaní 

novorodencov do života, smútočnej rozlúčky, slávností, výročí, jubileí a iných. Starostka obce 

informovala o činnostiach ZPOZ. Pôvodný štatút bol platný od roku 2015, odkedy sa mzdová odmena 

členov ZPOZ nemenila. Členmi ZPOZ zamestnancami na základe každoročne uzatvorenej dohody 

o pracovnej činnosti. Niektorí členovia dochádzajú do obce až z Tisovca, odmena vo výške 13 €/brutto 

za jednu akciu je v dnešnej dobe nízka.  

Starostka informovala o kľúčových zmenách, ktoré nový štatút implementuje a tými je:  

1. Doplnenie nákupu smútočnej kytice v čase smútočných udalostí v obci, poslanci bez výhrad 

súhlasili so schválením príspevku na kúpu vo výške 15 € jedna kytica.  

2. Doplnenie udalosti resp. akcie v obci prioritne pre všetkých Jubilantov v danom roku, poslanci 

schválili každoročne konajúcu sa akciu spojené s oslavami životných jubileí občanov obce od 70 rokov 

v období leta v sobášnej sieni na prízemí obecného úradu.  

Prítomná zamestnankyňa, matrikárka pani Kubaliaková, informovala že doposiaľ sme oslavu jubileí 

zahrnuli v rámci kultúrnej akcie fašiangového stretnutia prípadne úcty k starším na jeseň, kedy 

jubilantom gratulovala starostka obce s poslancami za celú obec a obdarovali ich vecným darčekom 

v hodnote 15 €. V prípade ak sa niektorý z jubilantov na akcii fašiangového stretnutia seniorov alebo 

z úcty k starším nezúčastnili, spoločne starostka obce s matrikárkou obce p. Kubaliakovou  išli následne 

gratulovať s darom do domácnosti.   

Poslanci sa dohodli, že by išlo o akciu každoročne konanú v júli, tohto roku naplánovali na prvý 

júlový týždeň, kedy budú všetci jubilanti prizvaní.  

3. Zvýšenie mzdového odmeňovania členov ZPOZ a z pôvodných 13 €/brutto schválili navýšenie 

odmeny za účinkovanie ZPOZ (recitátorom, spevákom, hudobníkom) na 30 €/brutto za jedno 

účinkovanie. Za kresbu jednej strany do pamätnej knihy ponechali odmenu v sume 13 €/brutto.  

Poslanci OZ schválili nové znenie Štatútu ZPOZ a platnosťou dňom schválenia, štatút bude 

zverejnený na webovom sídle obce. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 37/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 7 

Ďalším bodom rokovania bol návrh prijatia novej internej smernice o používaní služobného 

motorového vozidla Citroen Berlingo RS123DR, obstarané z finančného príspevku IROP od Miestnej 

akčnej skupiny Malohont pre účely zvyšovania terénnych sociálnych služieb v obci Rimavská Baňa. 

Smernica určuje spôsob požívania služobného automobilu, povinnosti obce pre zabezpečenie 

používania služobného motorového vozidla, osoby oprávnené na jeho používanie, referent pre 

dopravu, pravidlá pre jeho používanie, parkovanie.  

Oboznámila, že evidenciu vedenia služobného motorového vozidla má v náplni práce 

zamestnankyňa M. Kubaliaková, viesť bude celú agendu prevádzkového denníka, žiadaniek, spotreby, 

tankovania a iné činnosti.  

Poslanci OZ informácie o návrhu znenia smernice zobrali na vedomie a z jej potrebou schválenia 

plne súhlasili.   

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 38/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 8 

V ďalšom bode vyzvala starostka obce zamestnankyňu Ing. Oravcovú, ako personalistu a mzdárku 

obecného úradu aby predniesla informáciu súvisiacu s aktuálnym odmeňovaním poslancov OZ. 

Ing. Oravcová informovala o aktuálnych zásadách schválených v roku 2019, v zmysle ktorých 

poslanci obecného zastupiteľstva sú za výkon funkcie odmeňovaní vo výške 25 €/brutto, za každú 

osobnú účasť na zasadnutí. Raz ročne je možné poslancom prideliť mimoriadnu odmenu za zásluhy 

pri rozvoji obce do výšky 200 €. Odmena určenému sobášiacemu poslancovi patrí vo výške 20 € za 

každé vyhlásenie o uzavretí manželstva, táto odmena je poskytnutá nad rámec odmeny vo funkcii 

poslanca. Ďalej informovala, že odmeny sú vyplácané nepravidelne a polročne pozadu a teda za 

mzdový mesiac jún a december v júli a januári nasledujúceho roku vo výplatnom termíne obce.  

Starostka obce doplnila, že zásady určujú aj odmenu zapisovateľom obecných zastupiteľstiev. 

Konštatovala, že pri rozhodovaní o výške odmien poslancov by poslanci mali zohľadniť skoršie 

schválené odmeny pre členov ZPOZ v prerokovanom bode 6.   

Ing. Oravcová informovala, že odmena za účasť zapisovateľky je 10 €/brutto za jedno zasadnutie.  

Poslanci rokovali o navýšení odmien. Predseda a členovia komisií za zasadnutie komisií 

odmeňovaní nie sú, vychádza to zo schválených zásad poslancami OZ.   

. Po prejednaní navrhli návrhovej komisii prečítať uznesenie, ktorým budú prijaté nové zásady a 

poslancom OZ odo dňa schválenia prináleží odmena vo výške 50 €/brutto za účasť na jednom zasadnutí 

a určeným zapisovateľom bude pridelená odmena v sume 30 €/brutto za spísanie podkladov pre 

vyhotovenie zápisnice z obecných zastupiteľstiev. Za činnosť komisii rozhodli neurčiť členom 

a predsedom odmeny. Poslankyňa Ing. Alcanauerová sa hlasovania zdržala. 

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 1 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 39/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 9 

V bode 9 starostka obce informovala o výsledkoch verejného obstarávania výzvy na predkladanie 

ponúk pre zákazky s nízkou hodnotou, verejne zverejnenej vo Vestníku č. 16/2023 pod číslom 2238 – 

WNP zo dňa 24.01.2023. Ide o výzvu na predkladanie ponúk na predmet zákazky s názvom 

„Novostavba chodníka pre zlepšenie dostupnosti turistických zaujímavostí obce Rimavská Baňa“. 

Informovala obecné zastupiteľstvo, obci bol schválený regionálny príspevok o MIRRI pre najmenej 

rozvinuté okresy, ktorým je aj Rimavská Sobota. Nakoľko ide o vyhlásenie výzvy vo vestníku, 

prihlásiť sa môže akýkoľvek hospodársky subjekt oprávnený na vykonávanie stavebných prác. 

Predkladanie ponúk a informácie o nich napr. informácie o počte prihlásených a subjektoch, ktoré 

predložili ponuky či ponúknutej cene sú do dňa ukončenia lehoty na predkladanie ponúk maximálne 

uzatvorené a nedostupné. 

Neznámy hospodársky subjekt podal otázku na vysvetlenie, čo v zmysle zákona o verejnom 

obstarávaní predlžuje lehotu na predkladanie ponúk, tak aby nedošlo k znevýhodneniu akéhokoľvek 

hospodárskeho subjektu. Otázka bola týkajúca sa vyrozumenia a špecifikácie zadaného 23 metrového 
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oporného zábradlia, potrebného z dôvodu, že chodník bude umiestnený nad rigolom popri rodinného 

domu Slávikovcov. Ďalej starostka obce informovala, že otázky záujemcov t.j. podnikateľských 

subjektov, môžu predĺžiť harmonogram projektu. Avšak v prípade bez prieťahov v procese verejného 

obstarávania, by k vyhodnoteniu dôjsť budúci týždeň t.j. cca do 10.02.2023. Začiatok rekonštrukcie je 

plánovaný v lete 2023 s rekonštrukciou najneskôr do konca jesene.  

Poslanec I. Bagačka mal otázku, kto obci pripravuje a riadi proces verejného obstarávania.  

Starostka obce informovala, že v minulom roku, keď sme žiadali prostriedky z MV SR, verejné 

obstarávanie sme si robili interne na obci. Tento krát z časového hľadiska a administratívneho 

množstva povinností na obci a tiež podstatných zmien a metód v procese verejného obstarávania oproti 

milého roka, nám verejné obstarávanie vykonáva externá, skúsená a špecializovaná firma na verejné 

obstarávania fi VEROBS Banská Bystrica.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 40/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 10 

Starostka obce oboznámila prítomných o plánoch vybudovania v obci Rimavská Baňa návštevnícke 

centrum Gotickej cesty. Bývalú evanjelickú faru má obec od cirkvi v dlhodobom nájme. Dňa 

17. februára je naplánované pracovné stretnutie s predstaviteľmi MIRRI, ktorí upresnia procesy 

prediskutujú zámer a pomôžu obci s integrovaným projektu na získanie možných 

prostriedkov „Integrovanej územnej stratégie udržateľného mestského rozvoja okresu Rimavská 

Sobota“ (ďalej len „IUS UMR RS“). Myšlienka projektu „Rekonštrukcie stavby bývalej evanjelickej 

fary pre vybudovanie turisticko-informačného centra Gotickej cesty v Malohonte“, by mohol byť 

zaradený ako pilotný integrovaný projekt. Územie UMR RS, má k dispozícií zásobník projektov, 

medzi ktorými je aj projekt rekonštrukcie fary. 

Pokračovala. Dôležitá je aj ideová myšlienka - náplň, obsah činností, myšlienka zachovania histórie, 

náboženstva a udržateľnosť projektu a preto sme zvolali pracovné stretnutie so skúsenými odborníkmi 

za účelom prerokovania ideovej štúdie interiérového vybavenia a moderného smart riešenia budúcej 

vstupnej brány ku gotickým kostolom v evanjelickej fare. Prvé a tému Centrum Gotickej cesty 

v evanjelickej fare v Rimavskej Bani je plánované 7. februára 2023. Na pracovné stretnutie boli 

pozvaní a bude za prítomnosti starostov a zástupcov dotknutých obcí, ECAV Rimavské Brezovo, 

zástupcov OOCR, Krajskej organizácie cestovného ruchu, VÚC, OZ Gotická cesta, MAS, GMM 

Rimavská Sobota a skúsených dobrovoľných nadšencov priklonených k plneniu tohto. Starostka bude 

rada prítomnosti aj z radu poslancov OZ. Projektový zámer prispieva k rozvoju cestovného ruchu 

v regióne podporujúc znovu-objavovanie historického dedičstva a sfunkčnenia celého areálu. 

Ďalej informovala, že z oblastnej organizácie cestovného ruchu Gemer sme získali finančné 

prostriedky na projektovú dokumentáciu stavby v roku 2022 a taktiež tento rok 2023 sa ako obec 

budeme uchádzať o získanie finančných prostriedkov na projektovú dokumentáciu riešenia funkčného 

interiérové vybavenie fary (vybavenie a nábytok, smart riešenie, slaboprúd a silnoprúd,...).  

Predseda finančnej komisie poslanec I. Bagačka mal otázku na rozpočet stavby.  

Starostka obce informovala, že projektant fi ProArt Ing. Papp v roku 2022 vyhotovil predpokladaný 

rozpočet. Prisľúbil že v čase, keď budeme žiadať o nenávratné finančné zdroje na financovanie 

rekonštrukcie, tento rozpočet bude aktualizovaný. V roku 2022 bol predpokladaný rozpočet stavebnej 

časti v sume 374 000 €. Nakoľko ide o náročné finančné náklady na spolufinancovanie obce t.j. 20 % 

zo sumy stavby, budeme hľadať a vynakladať snahu na získanie aj zdrojov na spolufinancovanie napr. 

aj BBSK pomáha obciam a mestám pri spolufinancovaní pri veľkých investičných akciách.  

Poslanca I. Bagačku zaujal zámer a vyjadril sa, že po 2 hodine poobede by prišiel na rokovanie 

Poslanci zobrali informácie a návrh na vypracovanie projektu vybudovania návštevníckeho centra 

Gotickej cesty v Malohonte na vedomie a schválili ho. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 41/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Na konci tohto bodu poslanci OZ položili starostke obce otázku, týkajúcu sa prebiehajúcej 

rekonštrukcie evanjelického kostola a jeho strechy. 
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Starostka obce uviedla, že krov kostola bol vymenený a momentálne prebieha výmena krytiny na 

streche v dvoch etapách a kostol je pre verejnosť dočasne nedostupný aj v letnej turistickej sezóne.  

 

K bodu 11 

Starostka obce v tomto bode pokračovala s informáciami v rámci územia Udržateľného mestského 

rozvoja (UMR) Rimavská Sobota. Obec vidí možnosť a má zámer zapojiť sa do Výzvy vyhlásenej 

o nenávratný finančný príspevok kód výzvy: IROP-PO7-SC76-2022 98. Poskytovateľom je MIRRI. 

Cieľom výzvy je podpora prípravy regionálnych projektov v podobe predprojektovej prípravy 

a obstarania projektovej dokumentácie na realizáciu investičných projektov s podmienkou 

zrealizovania v období 5 rokov udržateľnosti projektu. Pri tejto výzve je povinnou prílohou schválenie 

zámeru kooperačnou radou v území UMR Rimavská Sobota.  

Prvé hodnotiace kolo výzvy bolo uzatvorené 16. januára 2023. Druhé hodnotiace kolo bude 

uzatvorené 16. marca 2023, dokedy musíme mať schválený integrovaný zámer kooperačnou radou. V 

rámci druhého hodnotiaceho kola sa obec chce do výzvy zapojiť. Ide o zámer financovania 

vypracovania  projektovej dokumentácie na rekonštrukciu chodníka pre peších, ktorý by viedol od 

križovatky Kokava nad Rimavicou smerom do Rimavských Zalužian, končiac pri moste, vrátane 

bezpečného prechodu pre chodcov, osvetlenia, odvodnenia. Konečné určenie odkiaľ bude začiatok 

a kde koniec, bude obec vedieť po zameraní chodníka geometrickým zameraním a po zistení všetkých 

vlastníkov, ktorých bude následne potrebné vysporiadať. Väčšina pozemkov je však obecná. Po tom 

ako kooperačná rada schváli náš projektový zámer, budeme môcť žiadať o NFP. Podľa predpokladov 

ide o projektovú dokumentáciu do 3 000 €. Projektová dokumentácia by vyriešila zlý technický stav, 

prepadnutý asfalt, zlé odvodnenie, osvetlenie a tiež bezpečný prechod pre chodcov až po „hrb“ za 

čelom spájania turistických bodov záujmu, zabezpečením bezpečnosti pri dochádzaní detí 

a obyvateľov do školy, škôlky, potravín či na poštu. Po tejto trase ide trasa Náučného chodníka bojisko 

SNP v Rimavskej Bani a s ním bude tento projekt prepojený.  

Poslanci OZ diskutovali o tom, či pri výmene zlého technického stavu aktuálneho chodníka bude 

navrhnutý asfalt alebo dlažba. Zhodli sa na tom, že dlažba bude lepšou voľbou aj vzhľadom na vyššiu 

priepustnosť, estetickosť, aj k životnému prostrediu je to prijateľnejšia voľba. Skonštatovali, že 

v niektorých úsekoch je chodník v šírke 1,20 m čo by pri asfaltovaní mohol byť problém a tiež sú 

v chodníkoch umiestnené stĺpy.  

Poslanec I. Bagačka a J. Kubaliak poukázali na okolité obce, rekonštrukcia s použitím asfaltu podľa 

nich nevyzerá najlepšie.  

Poslanci sú za vypracovanie predmetnej projektovej dokumentácie. Dohodli mimoriadne stretnutie 

na konci Februára 2023. Dovtedy bude kooperačnej rade zaslaný zámer. Začneme proces verejného 

obstarávania a do mimoriadneho zasadnutia už bude vybraný v rámci procesu VO zodpovedný 

projektant, ktorý ponúkne najlepšiu cenu za dielo a kedy už budú jasné hranice pozemkov, cena 

a podobne. Potom bude kooperačná rada zámer už v zmluvnej cene za vypracovanie projektovej 

dokumentácie schvaľovať. Na tomto bode sa neuznášali a posunuli ho teda na prerokovanie do 

nasledujúceho mimoriadneho zasadnutia.  

 

K bodu 12 

Prešli k téme o vypracovaní projektových dokumentácii pre stavebné povolenie Rekonštrukcie 

NKP rodného domu J. Palkoviča (kultúrny dom) a zámeru rekonštrukcie chodníka smer Rimavské 

Zalužany. Spoločne konštatovali, že obec má v pláne v budúcnosti uskutočniť potrebnú rekonštrukciu 

kultúrneho domu ako aj rekonštrukciu chodníka, o ktorom jednali v predchádzajúcom bode.  

Starostka obce informovala o výzve, ktorá bude otvorená. Ide o obnovu kultúrnych pamiatok, 

ktorou je v obci rodný dom J. Palkoviča. Kultúrny dom je v zlom stave a strecha zateká a je 

nevyhovujúca. Obecné zastupiteľstvo informovala, že pri výzvach na obnovu národných kultúrnych 

pamiatok (NKP) nie je potrebný energetický certifikát a úspora energií nie je tak striktne riešená. 

Informovala o predpokladanej cene. Po konzultovaní s odborne skúseným a zodpovedným 

projektantom zaoberajúcim sa pamiatkami (pánom Pappom), by cena za projektovú dokumentáciu 

kultúrneho domu  bola niekde pri 12 000 €. Projektová dokumentácia na faru stála 6 200 €. Nové 
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programové obdobie a pri výzvach, je oprávneným výdavkom aj vypracovanie technických plánov 

a dokumentácií, je však potrebné splniť podmienky procesu verejného obstarávania.  

Poslanci predchádzajúceho volebného obdobia pripomenuli stály zámer, vysporiadať susedný 

rodinný dom a pripraviť priestor na vybudovanie oddychovej zóny a rekonštrukcie kultúrneho domu.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová konštatovala, že nebude dobré ak budeme rekonštrukciu časovo 

kúskovať, podľa nej je potrebná komplexná rekonštrukcia v rovnakom čase. Skonštatovala, že bez 

projektovej dokumentácie rekonštrukciu neuskutočníme.  

Poslanec J. Kubaliak je za vypracovanie dokumentácie. 

Ostatní poslanci s týmto názorom súhlasili, je to základný dokument pre začatie realizácie 

projektových zámerov. Schválili vypracovanie projektových dokumentácií pre stavebné povolenie 

Rekonštrukcia národnej kultúrnej pamiatky Rodného domu J. Palkoviča (kultúrny dom) a chodníka 

pre peších od križovatky Kokava nad Rimavicou po most smerom  Rimavské Zalužany.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 42/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 13 

Tento bod starostka obce viedla na tému zriadenia obecnej knižnice. Poukázala na skladovanie kníh 

v zasadacej miestnosti, kde sa uskutočňujú zastupiteľstvá, rokovania, pracovné stretnutia a podobne. 

Informovala, že len tieto knihy zostali zachránené bola ich cca tona. Všetky tieto boli nájdené 

v miestnosti pod kultúrnym domom v začiatkoch jej pôsobenia vo funkcií. Ostatné sa nedali zachrániť, 

boli zhnité, mokré, plesnivé a neboli použiteľné. Oboznámila prítomných o myšlienke zriadiť obecnú 

knižnicu obce, ktorá by mohla byť v malej zasadacej miestnosti na prízemí obecného úradu. Tam kde 

kedysi mala priestory v prenájme právnička a kde mala byť zriadená „partner pošta“, v prípade ak bude 

pošta v Rimavskej Bani zrušená. Pošta však v tomto kole pravdepodobne zrušená nebude, keďže zatiaľ 

nebola podaná žiadna oficiálna správa a iné obce už správu o zrušení dostali. Pokračovala že v prípade 

zriadenia máme aj vybavenia ako sú police. Je potrebné nastaviť výpožičný systém a evidenciu kníh 

cez softvér. Personálne nebudeme miesto obsadzované.  

Poslanec p. V. Foľk dodal, že by sme mohli na pár hodín v týždni osloviť p. Kvetkovú, skúsenú 

a ochotnú knihovníčku z Rimavských Zalužian.  

Starostka obce dodala, že pri aktivitách zriadenia knižnice v malej zasadacej miestnosti, ostávajú 

ešte posledné pôvodné okná, ktoré sú v pôvodnom stave a je ich potrebné vymeniť z dôvodu zlého 

tesnenia, zatekania a prepúšťania vlhkosti a v zimnom období vysokého úniku tepla.  

Poslanci súhlasili so zámerom zriadiť obecnú knižnicu a súhlasili s potrebou výmeny okien na 

prízemí obecného úradu.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 43/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 14 

V tomto bode starostka obce prečítala doručený „Otvorený list primátorom a starostom okresu 

Rimavská Sobota a blízkeho okolia“ od členov lyžiarskeho klubu Klenovec-Skorušina, ktorí listom 

žiadajú finančnú pomoc na prevádzku neľahkého štart v tohto ročnej lyžiarskej sezóne. Za každý 

príspevok budú vďační aby nemuseli byť pred otvorením sezóny zadlžení. Sezóna u nás v regióne trvá 

možno cca 2 až 3 týždne sú krátke a teplé. V liste Ing. Peter Tóth konštatoval, že snehu je v našom 

regióne čoraz menej a je ťažké, aj finančne, prevádzku a sneh počas sezóny udržať. Napriek všetkému 

sa snažia o úpravu terénu a otvoriť sezónu pre lyžiarov, ktorá dúfa bude trvať dlhšie ako je predpoklad.  

Poslanec I. Bagačka upozornil na konkurenčnú pozíciu Kokavy, ktorá počas sezóny priťahuje 

lyžiarskych klientov aj za službami a tak je ich situácia neľahká.  Poslanec J. Račák dodal, že zrušili 

poldňové lístky a jeden celodenný lístok stojí 15 Eur.   

Poslanci sa neuzniesli na podpore finančným príspevkom z obce, avšak súkromne im pomôžu a dajú 

ich žiadosť na vedomie známym.  
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K bodu 15 

Prešli k žiadosti z Materskej školy Juraja Palkoviča v Rimavskej Bani o doplnenie vybavenia a to 

potrebnej vstavanej skrine. Priblížila, že v minulom volebnom období obec financovala vybavenie 

herne a potrebujú aj vstavané skrinky do detskej spálni. Obyvateľ obce pán Sabo, ktorý aktuálne 

opatruje starú mamu, prišiel s cenovou ponukou na prácu za ktorú by skrinku dokázal zhotoviť t.j. 

900 € a predpoklad ceny za materiál je 1 000 €. Pán Sabo by bol zamestnaný na dohodu o vykonaní 

práce či pracovnej činnosti. Starostka obce uviedla, že orientačná cena skrine od iného remeselníka 

vrátane materiálu na zhotovenie by bola približne 3 000 €.  

Poslanci prerokovali žiadosť materskej školy na nákup vybavenia vstavanej skrine. Rozhodli 

vyhovieť žiadosti a požiadať pána Saba aby zabezpečil nákup a počas jarných prázdnin skrinky 

zhotovil. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 44/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 16 

Prešli k doručenej žiadosti zo ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča v Rimavskej Bani o navýšenie originálnych 

kompetencií obce na dofinancovanie energií v materskej škole. Riaditeľstvo žiada o finančné 

prostriedky na pokrytie nedoplatku za elektrickú energiu za rok 2022 vo výške 257,32 € a na zálohu 

za odber plynu na rok 2023. Pretože výška záväzku záloh na dva mesiace je až 3 200 €, žiadajú 

o čiastočné dofinancovanie zálohy vo výške 2 000 €. Uvádzajú, že súčasný normatív len s ťažkosťami 

pokrýva mzdy.  

Starostka obce dodala, že základné školy mali možnosť zapojiť sa do systému, v rámci ktorého štát 

dopláca sumu nad regulovanú cenu, základná škola sa zapojila. Materské školy však ostali na 

financovaní zriaďovateľov obcí a miest. Uviedla, že 10. februára by malo byť isté ako to 

s financovaním školy bude a možno budeme môcť žiadať aj nad regulovanú cenu s možnosťou pre 

materské školy. Na návrh poslanca J. Kubaliaka poslanci OZ rozhodli pomôcť s financovaním v sume 

1 000 €, ktorú obec poskytne pričom do ďalšieho mesiaca žiadajú aby riaditeľstvo ZŠ riešilo 

rovnomerné mesačné platby za plyn a vyjednávali rozpočítanie platieb a to najneskôr do 15. februára 

2023. Poslanec I. Bagačka dodal, že je to podnet pre základnú školu a motivácia k riešeniu 

priaznivejších podmienok zálohových platieb na plyn. Konštatoval, že na konci februára na 

mimoriadnom zasadnutí, budú okolnosti jasnejšie a možno budú zlepšené podmienky platby záloh.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 45/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 17 

Starostka obce dodala k interpelácií poslankyne Mgr. Natálii Dovalovej, ktorá na minulom 

zasadnutí na podnet občanov z ulice Kraskovská informovala o nefunkčnej, blikajúcej lampe, ktorú 

žiadajú obyvatelia opraviť. Starostka obce oboznámila prítomných, že pri kontrole nefunkčnosti lampy 

elektrikár informoval obec, že išlo o nefunkčnosť lampy ako aj rozhlasu na ulici Kraskovská z dôvodu, 

že boli rozstrieľané a niekto si z nich spravil terč.  

Poslankyňa Mgr. Dovalová uviedla, že ako poslankyňa vo svojom obvode nebola informovaná 

o sťažnostiach či podnetoch týkajúcich sa nefunkčnosti rozhlasu a o informáciách elektrikára zostala 

zaskočená, tak ako všetci prítomní.  

Starostka obce oboznámila prítomných o podanom podnete pani Viery Sabovej k prešetreniu 

chýbajúceho ustajnenia, nedostatočného kŕmenia a nezabránenia úniku z chovného priestoru 

chovateľa. K tejto téme ešte informovala, že podnet pani Sabová zaslala na Regionálnu veterinárnu 

a potravinovú správu, ktorá by mala v blízkej dobe poskytnúť k situácií stanovisko. Ide o podnet na 

majiteľa p. Hanusku, st. avšak po udalostiach v rodine sa o chov stará jeho syn Jozef, ktorý nemá vždy 

dohľad nad chovným priestorom a hovädzí dobytok mu uniká a robí škody na majetku iným 

hospodáriacim subjektom. Na tento problém poukazovala aj fi. Agrokol, taktiež jeho zvieratá ničili 

oplotenie a znehodnocovali verejný priestor pri cintoríne. 

Poslanec I. Bagačka pokračoval v interpeláciách s otázkou na veľkokapacitné kontajnery (VKO). 

Mal telefonát od občana z ulice Fľaková, ktorý nevedel či môže a kam môže odniesť staré koberce 
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a podlahy. Starostka obce informovala, že obec má povinnosť vykladať VKO min. 2x do roka. 

Aktuálne je VKO v areály budovy šatní telovýchovnej jednoty pri futbalovom ihrisku. Pri fare, pred 

rekonštrukciou parkoviska, bol VKO umiestnený „na očiach“ a museli sme ho vyvážať každý mesiac. 

Bol v extrémne krátkom čase plný, nakoľko tam občania nosili všetko možné, obsah triedenia VKO 

bolo nekontrolovateľné. Aj ľudia z okolitých obcí si tento dostupný kontajner zvykli využívať, pretože 

obce ich bežne tak často nevynášajú a v ich obciach sú plné. Areál šatní telovýchovnej jednoty je 

otvorený a kontajner je pod dohľadom kamier, ktoré v prípade potreby má MOPS pod dohľadom. 

Obsah VKO pravidelne kontroluje aktuálna Miestna občianska poriadková služba. Zároveň informujú 

občanov o tom čo do kontajnera patrí a čo nie.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová informovala, že na toto je dobré mať zberný dvor, lebo veci ako 

napríklad koberec alebo staré skrine, ktoré sa dajú ešte použiť sa vyložia bokom a niekto ich ešte môže 

využiť. Starostka obce uviedla, že tento priestor nie je až tak na očiach a je non-stop otvorený. Hliadka 

MOPS kontroluje a vyberá z VKO kontajnera predmety, ktoré je možné opätovne využiť a dáva ich 

bokom pre prípad, že ich niekto ešte zúžitkuje. Konštatovala, že keby sa priestor uzatvorí a VKO by 

sa otváral, tak ako za bývalej MOPS t.j. len za ich prítomnosti a vopred dohodnutého času, obyvatelia 

obce by vyhadzovali veci a tvorili skládky mimo obce.  

Poslanec I. Bagačka oznámil o vedomosti, že napr. v meste Hnúšťa, mestská polícia udeľuje 

blokové pokuty 10 € občanom, ktorí takto nevhodne vyhadzujú veci mimo VKO.  

Ďalšiu interpeláciu mal poslanec V. Foľk, ktorý pripomienkoval a dal za zváženie poslancom 

návrh na spevnenie plochy vedľa chodníka do cintorína a až po lipu, nakoľko na pohrebe, ktorý sa 

nedávno konal bolo blato.  

Starostka obce informovala, že tá lokalita je v ochrannom pásme pamiatkarov a spevniť to nie je 

možné. Upozornila na skutočnosť, že parkovať v tej časti by sa taktiež nemalo, pretože spomínané 

blato bolo z dôvodu státia a výjazdu áut na cestičku. 

Spoločne sa zhodli, že státie autami v tej časti by bolo dobré odkonzultovať s p. farárkou a označiť 

nepovolené státie s výnimkou prechodu pre pohrebné autá a znevýhodnené ZŤP osoby či dôchodcov.  

Ďalej starostka obce informovala o plánovanej spoločenskej akcií pri príležitosti Fašiangového 

stretnutia seniorov, ktorá sa uskutoční v kultúrnom dome v Rimavskej Bani 17.02.2023 o 15:00 

hodine. Poprosila poslancov o roznesenie pozvánok na stretnutie a zisťovanie záujem o účasť 

dôchodcov na stretnutí vo svojom uličnom obvode, aby obec mala organizačne prehľad. Vystúpi 

Detský folklórny súbor zrkadielko Hnúšťa a ak bude môcť tak príde aj heligonkár Mgr. Viktor 

Brádňanský.  

Starostka obce pred vstupom do záverečného bodu oboznámila o možnosti a žiadosti ZŠ s MŠ 

Juraja Palkoviča o podporu a dobrovoľné darovanie 2 % z daní fyzických osôb pre Rodičovské 

združenie pri ZŠ s MŠ, v podobe vyhlásenia na poukázanie 2% daní, ktorého vzory predpísaného 

tlačiva, budú k dispozícií aj na obecnom úrade.  

 

K bodu 18 

Po vyčerpaní programu rokovania 3. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-

2026, starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za účasť. Následne 

vyhlásila zasadnutie za ukončené. 
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